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 Slovo Starosty
Vážení a milí spoluobčané,

děti jsou po prázdninách ve škole, my dospělí odpočinutí po dovolených, 
plní sil v pracovním procesu. Během prázdninových měsíců se ale život 
v obci nezastavil.

Během letních měsíců se podařilo opravit místní komunikaci 
v Hrabství – Výhon. Chtěl bych tímto poděkovat občanům, kterých se 
oprava přímo dotýkala, za vstřícný přístup a podněty ke  zkvalitnění 
konečného díla. Jsem rád, že se oprava komunikace podařila vyřešit, 
a jak jsem si mohl všimnout, nejsem sám, komu nový povrch udělal 
radost: děti komunikaci hojně využívají k projížďkám na kolech 
a kolečkových bruslích. Chtěl bych tímto apelovat na rodiče, aby své 
děti upozornili na nebezpečí vyplývající ze silničního provozu.

Další dobrá zpráva se také týká komunikace v Hrabství, a to k Pile 
Hrabství. Domluva s městem Opava je v současné době taková: obec 
zajistí projekt k této opravě a náležitosti s ním související a město 
v příštím roce samotnou opravu dle tohoto projektu provede. 

Cílem zastupitelstva je tyto místní komunikace uvést do takového 
stavu, aby se nám v obci po těchto komunikacích dobře pohybovalo, ať 
už na kole, kolečkových bruslích nebo v motorových vozidlech.

Na jaře jsme podali žádost o dotaci na projektovou dokumentaci 
sanace budovy staré školy. V té jsme uspěli a s hotovou projektovou 
dokumentací jsme požádali o samotnou dotaci na sanaci této budovy. 
Začátkem září přišlo vyhodnocení naší žádosti: uspěli jsme. Do sanace 
budovy staré školy se pravděpodobně pustíme v roce 2012. Zároveň 
budeme hledat další dotační tituly na využití této budovy.

V současné době probíhá rozsáhlá mediální kampaň ke změně rozdělení 
rozpočtového určení daní. Chtěl bych Vás jen krátce informovat, že 
pokud tento ministerský návrh uspěje, dojde k částečnému narovnání 
rozdílu v příjmech malých obcí vůči čtyřem největším městům v ČR. Pro 
naši obec by to znamenalo navýšení příjmů o cca 2,3 miliony....

Mimo tyto příjemné starosti bohužel musíme vyřešit také letitou kauzu 
„kolové rýpadlo Ostrowek”. Tuto záležitost se snažíme řešit tak, aby co 
nejméně zasáhla rozpočet obce.

Dovolte mi popřát Vám krásné babí léto 
Váš starosta Radim Čech
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 Usnesení
7. zasedání ZO Skřipov konané dne 27. 6. 2011
v KD Hrabství

Zastupitelstvo obce schvaluje:

47/7 program zasedání

48/7 harmonogram oprav místních komunikací v pořadí: 
a) Hrabství „Na Výhoně“ 
b) Skřipov směr prodejna Tempo 
c) Skřipov směr tělocvična TJ Sokol – Stanislav Kyjovský

49/7 uzavření smlouvy s firmou Silnice Morava s.r.o. na opravu 
komunikace Hrabství „Na Výhoně“ a pověřuje starostu k jejímu 
podpisu

50/7 uzavření smlouvy s firmou Autokredit s.r.o. na opravu komunikace 
Skřipov směr Tempo a pověřuje starostu k jejímu podpisu

51/7 příspěvek jako spoluúčast na opravu místní komunikace Hrabství 
směr Pila s.r.o. do výše 100 tis. Kč

52/7 smlouvu o společné úhradě nákladů na projekt „Protipovodňová 
opatření obcí Březová, Skřipov a Větřkovice“ a pověřuje starostu 
k jejímu podpisu

53/7 rozpočtové opatření č. 1 pro rok 2011

8. zasedání ZO Skřipov konané dne 19. 9. 2011
v ZŠ Skřipov

Zastupitelstvo obce schvaluje:

54/8 program jednání 

55/8 rozpočtové opatření č. 3 pro rok 2011

Zastupitelstvo obce jmenuje:

56/8 tříčlennou komisi pro výběrové řízení:

- oprava hasičské zbrojnice Skřipov ve složení: Ing. Radim Čech,      
 Zdeněk Láryš, Ing. Petr Hruška



5www.skripov.cz

- projekt komunikace k Pile v Hrabství ve složení: 
 Ing. Radim Čech, Eva Ulmanová, Ing. Vladan Boháč 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:

57/8 zprávu finančního výboru

58/8 zprávu kontrolního výboru

59/8 informaci o územním plánu

60/8 informace k pokročení v právní záležitosti - kolové rýpadlo 
Ostrowek

61/8 informace k ministerskému návrhu rozpočtového určení daní

Zastupitelstvo obce ukládá starostovi:

62/8 pozvat na zasedání ZO velitele Policie ČR, obvodní oddělení 
Hradec n. Mor. k podání zprávy o bezpečnostní situaci v obci

 Informace Obecního úřadu
Úhrada za odstraňování komunálních odpadů

Upozorňujeme občany, kteří ještě neprovedli úhradu druhé poloviny 
poplatku za odstraňování komunálních odpadů, ať tak učiní do 
31. 10. 2011.

Poplatek je možné uhradit v hotovosti v pokladně OÚ ve Skřipově nebo 
v KD Hrabství v úředních hodinách.

Přistavení velkoobjemových kontejnerů

V sobotu 22. 10. 2011 budou přistaveny velkoobjemové kontejnery na 
ostatní domovní odpad, lednice, televize, autobaterie a pneumatiky 
z osobních automobilů.

Nově zavádíme také sběr papíru. Jedná se o noviny, časopisy, reklamní 
letáky, které prosíme svázat do balíků.

Převzetí odpadu budou provádět pracovníci obce od 8.00 do 12.00 
hod.
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Stanoviště kontejnerů: Skřipov - za tělocvičnou TJ Sokol
   Hrabství - před hasičskou zbrojnicí

Svoz domovního odpadu v zimním období

Od 12. 10. 2011 bude zahájen týdenní svoz komunálního odpadu 
(každou středu).

Změna provozu v knihovně Hrabství!

Od 1. 9. 2011 dochází ke změně provozu místní knihovny v Hrabství. 
Pro čtenáře bude knihovna otevřena každé sudé úterý od 14.30 do 
16.00 hod.

Žádost o spolupráci

Obecní úřad prosí občany o spolupráci při vytváření archívu domů. 
Jedná se o zapůjčení fotografií domů od jejich výstavby přes různé 
změny (zvednutí patra, přístavby, změny střechy apod). Obecní úřad je 
zdokumentuje a vrátí občanům zpět. K tomu pak následně zajistí jejich 
současný stav.

Vytvořením takového souboru bychom chtěli zanechat našim 
následovníkům zajímavý materiál pro vzpomínání.

Veronika Víchová, OÚ Skřipov

 Pozvánka
Obecní úřad ve Skřipově ve spolupráci se Základní a Mateřskou školou 

Skřipov

zve všechny občany v důchodovém věku na

„BESEDU S DŮCHODCI“
Beseda se uskuteční 9. října 2011 v 15.00 hod ve školní jídelně.

Program: Vystoupení žáků ZŠ a MŠ
 Beseda se starostou obce
 Malé občerstvení

Na vaši účast se těší pořadatelé
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 Zájezd na zahradnickou výstavu
 Flora Olomouc
Obecní úřad Skřipov ve spolupráci se Zahrádkáři Skřipov uspořádal 
zájezd pro důchodce na Floru Olomouc – Rajský dvůr květin a bylinek.

Do Olomouce vyjel plně obsazený autobus kolem půl osmé ráno. 
Výstava byla zajímavá, kdo měl zájem, mohl se zúčastnit také přednášky 
o bylinkách. K nákupu se nabízelo různé zboží, velký sortiment květin, 
bylin, okrasných stromků, kaktusů, zahradnických potřeb, užitkových 
doplňků až po oblečení.

Několik pamětníků si postesklo na skutečnost, že hodně volných ploch 
na výstavišti bylo v minulosti vysazováno rozmanitými květinami. 
Velkou měrou se ke krásnému prožitku připojilo i pěkné počasí, takže 
můžeme konstatovat, že se nám zájezd docela vydařil. 

Za OÚ a Zahrádkáře Veronika Víchová
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 Digitalizace televizního vysílání
Upozorňujeme občany, že zemské analogové TV vysílání z vysílačů 
velkého výkonu Ostrava - Hošťákovice, Frýdek Místek - Lysá Hora, Nový 
Jičín - Veselský kopec bude 30. listopadu 2011 ukončeno. Na většině 
územní oblasti Ostrava tak nebude od listopadu možné „přes anténu“ 
přijímat analogově žádný televizní program. Na blížící se termín vypnutí 
analogových vysílačů budou diváci, kteří signál příslušných vysílačů 
přijímají, upozorněni zobrazením piktogramu se čtyřmi čtverečky, 
informační lištou a spoty.

 piktogram informující o blízkém 
 vypnutí analogového vysílání

Pro další příjem televizního signálu je třeba se rozhodnout, zda zůstat 
i nadále u zemského (přes anténu) televizního vysílání, nebo využít 
satelitní, kabelovou nebo internetovou (IPTV) televizi.

Při volbě zemského televizního vysílání je třeba zakoupit buď  
set-top-box (převaděč signálu) a zapojit jej mezi anténu a televizor, 
nebo nový televizor s vestavěným digitálním tunerem.

Těch, kdo nyní přijímají televizi přes kabel, satelit nebo internet, se 
ukončení zemského analogového vysílání nijak netýká a televize jim 
i bez úprav bude fungovat standardně i po 30. listopadu.

Kde hledat bližší informace o digitalizaci?
•	webové stránky - www.digitalne.tv 
•	infolinka - 800 90 60 30

 Výhonská ulice
Vážení spoluobčané,

dalo by se říci, „konečně“ byla opravena místní komunikace v Hrabství 
zvaná Výhon, ať už s pozitivními nebo negativními ohlasy na způsob 
provedení a konečný výsledek. Konečně nebudou obyvatelé bydlící 
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v této ulici polykat prach, když je sucho, a nebudou od bláta po kolena 
zastříkáni ani oni, ani jejich ploty a domy, když zaprší.

Jedno je ale jisté. Krásně rovný asfalt svádí k rychlejší jízdě. Dopravní 
omezení rychlosti na 20 km/h ale zůstává nadále v platnosti!!! Když 
obec umisťovala tuto dopravní značku na začátek ulice, důvody byly 
dva - již zmiňovaný stav komunikace a také pohyb dětí. Nyní se důvod 
dodržovat předepsanou rychlost znásobil. Tím, že je povrch ulice rovný, 
scházejí se na této ulici nejen děti z celé vesnice, ale i dospělí a využívají 
ji pro jízdu na kole, koloběžce či kolečkových bruslích. I když nás všechny 
vždy učili, že silnice není hřiště, vždy to v Hrabství patřilo ke koloritu 
a tradici, že děti po ulici pobíhaly a hrály si zde. V naší obci nemáme 
zvláště vyhrazené asfaltové cyklostezky či dětská hřiště určená pro 
tyto druhy sportů a navíc se děti na hřiště k houpačkám či za fotbalem 
musejí nějak dostat.

Proto prosím všechny řidiče, hlavně Vás, co bydlíte v Hrabství a Skřipově, 
dodržujte předepsanou rychlost. Pokud toto mé přání předáte i svým 
příbuzným a známým, kteří za Vámi jezdí, budu moc rád a myslím, že 
i rodiče dětí, které si na ulici hrají. Na druhou stranu ale prosím všechny 
rodiče, učte své děti, jak se na silnici chovat, co dělat, když jede nějaké 
auto či motocykl a podobně. A abychom ještě trochu více pomohli 
ochránit naše děti hrající si na ulici, budeme se snažit prosadit změnu 
dopravního značení na Obytnou zónu.

Vladan Boháč, místostarosta
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 Školní rok 2011/2012 v ZŠ Skřipov
Vedení školy

Ředitel školy: Mgr. Miroslav Adámek
Zástupkyně ředitele (statutární): Mgr.Bc. Eva Víchová
Zástupkyně pro mateřskou školu: Hana Stanovská

Přidělení třídnictví

I. tř. Jana Fabíková
II.tř. Jana Bergerová
III. tř./3. a 5. roč./ Mgr. Ivana Kaňáková
IV. tř. Mgr. Vlasta Večeřová
VI. tř. Mgr. Barbora Gebauerová
VII. tř. Mgr. Petra Darebníčková
VIII. tř. Mgr. Bc. Lenka Martinková
IX. tř. Mgr. Hana Salzmannová

Netřídní učitelé:

Ing. Hana Pudichová, Mgr. Julie Válková, Mgr. Hana Dluhošová

Ve školním roce 2011/2012 pokračuje naše nově vymalovaná škola 
ve své činnosti s osmi třídami (3.třída je spojená třída 3.a 5.ročníku). 
V 1. - 9. třídě se žáci budou vzdělávat podle Školského vzdělávacího 
programu – Společně od A do Z. Pro žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami jsou ve spolupráci se speciálními pedagogickými centry 
vypracovány individuální vzdělávací plány. Na doporučení spec. 
pedagogických center a se schválením KÚ MSK pracují ve škole dvě 
pedagogické asistentky. Na škole jsou využívány prvky programu „Začít 
spolu“, z cizích jazyků se vyučuje anglický jazyk a německý jazyk.

Vyučuje se také nepovinnému předmětu náboženství.

Škola organizuje pro žáky 1. - 3.roč. plavecký kurz, pro žáky 5. roč. zimní 
ozdravný pobyt a pro žáky 7. roč. zimní lyžařský kurz.

Práce s dětmi v odpoledním čase je organizována ve dvou odděleních 
školní družiny (ŠD). Činnost ŠD doplňuje nabídka zájmových kroužků 
pro děti, které chtějí aktivně využít svůj volný čas a rozvíjet své 
schopnosti na základě svých vlastních zájmů (keramický kroužek, 
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kroužek anglického jazyka, hra na flétnu, country tance, tělovýchovné 
chvilky, kroužek Zumby).

Součástí vzdělávací činnosti budou návštěvy divadel, kina, výstav či 
různé exkurze (historicko - kulturní nebo v rámci přípravy na budoucí 
povolání), lekce dopravní výchovy, soutěže ,olympiády, výtvarné 
soutěže, sportovní soutěže a besedy.

Dále budeme věnovat pozornost výchově k volbě povolání, 
enviromentální výchově, multikulturní výchově, výchově ke zdravému 
životnímu stylu a smysluplnému využití volného času, etické výchově. 
Svou pozornost zaměříme také na dopravní výchovu, ochranu člověka 
za mimořádných okolností, bezpečnost dětí a prevenci sociálně 
patologických jevů.

Ve škole je zřízeno odloučené pracoviště Základní umělecké školy 
Hradec nad Moravicí, obor výtvarný, obory hudební (kytara, akordeon, 
keyboard). Ve spolupráci s učiteli ZUŠ jsou organizována veřejná 
vystoupení a výchovné koncerty pro žáky naší školy.

Dlouhodobé úkoly školy pro školní rok 2011/2012:

Recitační soutěž Mgr. P. Darebníčková

Podzimní hrátky učitelé 1. stupně

Rozsvěcování vánočního stromu Mgr. H. Dluhošová, Mgr. E. Víchová

Adventní koncert Mgr. H. Dluhošová, Mgr. E. Víchová

Mikuláš ve škole a MŠ 9. roč., Mgr. H. Salzmannová

Vánoční besídka učitelé 2. stupně

Vánoční laťka Mgr.Bc. L. Martinková

Taneční vystoupení na plese SRPDŠ Mgr. H. Dluhošová, Mgr. E. Víchová, 
Mgr. V. Večeřová

LVVZ Mgr. M. Adámek, Mgr.Bc. L. Martinková, 
Mgr. I. Kaňáková, p. uč. M. Vrbková

Návštěva památníku II.světové války
v Hrabyni

Mgr. P. Darebníčková

Klokánek, Pythagoriáda Mgr. H. Salzmannová

Den Země všichni vyučující

Den Matek Mgr. H. Dluhošová, Mgr. E. Víchová

Návštěva kina Mgr. E. Víchová

Škola nanečisto p. uč. J. Tabáková
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Den dětí 9. roč., Mgr. H. Salzmannová

Školní výlety v době 25. 5. - 15. 6. třídní učitelé

Školní olympijské hry Mgr. Bc. L. Martinková

Návštěva Slezského divadla v Opavě,
návštěva výstav, muzeí

Mgr. E. Víchová, Mgr. P. Darebníčková

Pěvecká soutěž Ing. H. Pudichová, Mgr. V. Večeřová

Relace k významným dnům Mgr. P. Darebníčková

Vítání občánků, slavnost jubilantů ve spolupráci s OÚ Mgr. E. Víchová

Dětské zastupitelstvo Mgr. P. Večeřová

 Prvňáčci poprvé ve škole
„Vstávej, jdeme do školy!“, tato věta byla 1. září slyšet v mnoha 
domácnostech. Většinou tak budili rodiče své děti zachumlané do peřin 
ještě provoněných prázdninami, ale u budoucích prvňáčků je to jinak. 
Ti se většinou nemohou dočkat a už se od rána ptají: “Už půjdeme?“, 
nebo „Pojďte už, ať nepřijdeme pozdě!“

U nás ve škole jsme letos přivítali 14 prvňáčků, kteří  za slavnostního 
zvuku fanfár přišli v doprovodu žáků devátých tříd do zaplněné 
tělocvičny, kde ředitel školy pan Mgr. Miroslav Adámek slavnostně 
zahájil školní rok. Poté byli prvňáčci slavnostně přivítání mezi školáky 
také v obřadní místnosti OÚ ve Skřipově.

Po slavnostním zahájení se pak noví prvňáčci vydali do své třídy. Tady si 
vyzkoušeli opravdové sezení v lavicích a prohlédli si své školní pomůcky. 
Novopečení školáci pak odcházeli ze školy vesměs spokojení.

Děti teď čekají školní povinnosti. První dny volna si užijí až koncem 
října, kdy je čekají podzimní prázdniny.

Všem prvňáčkům přejeme jen samé krásné okamžiky ve škole, mnoho 
úspěchů a aby jejich cesta vzděláním měla stále tu jiskru, kterou měli 
oni v očích v onen jejich slavný první den. A rodičům? Rodičům hlavně 
trpělivost a radost z jejich ratolestí.

Eva Víchová
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 A prázdniny jsou pryč… 

vzpomínají žáci 4. třídy

• O prázdninách jsem byl s mamkou, taťkou a Majou u moře. Rád jsem 
se chodil koupat. Líbilo se mi tam, ale cesta domů byla moc dlouhá. 
D. G.

• Byl jsem s taťkou, strejdou a s bratrancem na trati skokanů na 
motorce. Dodnes vzpomínám na pád a popálenou nohu. Vše ale 
nakonec dopadlo dobře. S. P.

• Na prázdniny jsem byl s celou rodinou ve Veselí nad Moravou. 
Nejvíce mne zaujala loď a její přitahování. Viděli jsme také bobry. 
Bylo to fantastické. J. G.

• O prázdninách jsem byl se svou rodinou v Turecku. Zaujalo mne, jak 
jsem jel na lodi. Letěli jsme letadlem a já jsem byl velmi spokojený. 
T. J.

• O prázdninách jsem byl se sestrou na táboře. Líbilo se mi tam 
a nejvíce asi stezka odvahy. Museli jsme překonávat svůj strach. 
Zažili jsme také batikování triček, ale to já už jsem trošku znal ze 
školy. Chtěl bych to zažít znovu. M. J.

• Se sourozenci a s taťkou jsem hodně času strávila v bazénu. Byly to 
super prázdniny. K. L.

• O prázdninách jsem byl s maminkou a s tatínkem na horách. Líbil 
se mi nádherný výhled do krajiny z hory Šerák. Byla to opravdu 
nádhera. F. S.

• Část prázdnin jsem strávil s rodinou v Maďarsku. Nejvíce mě tam 
zaujaly tři obrovské tobogány. Já jsem musel plavat 2 m, jinak jsem 
nemohl skákat z můstku. Je na co vzpomínat. D. J.

• O prázdninách jsem byl s rodiči a sestrou stanovat u rybníka. Nejvíce 
se mi líbilo, že jsem viděl dvě káně a jestřába úplně zblízka. Chtěli jsme 
ulovit nějakou rybu k obědu, ale byla tam cedule Zákaz rybolovu! 
Tak jsme se spokojili s jablky a hruškou. Teď si o tom myslím, že to 
bylo super a že bych šel ještě jednou, ale měli jsme plno klíšťat. P. P.

• Byl jsem s mamkou a s taťkou na horách. Nejvíce mne zaujala krajina 
a lesy. Musel jsem přinést dřevo. Byl to skvělý výlet, naše túra měla 
18 km. O. B.
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• O prázdninách jsem byla s celou rodinou na jižní Moravě. Vozili jsme 
se na koních a koupali se. Nejhorší pro mě bylo balení. Těším se na 
příště. N. J.

• Během prázdnin jsem různě dováděla. Lezla jsem po stromech, hráli 
jsme si na opice, překonávali kopřivy, lezli po balíkách slámy. Bylo to 
opravdu dobrodružné. K. D.

• O prázdninách jsem byla se svými rodiči a jejich přáteli na chatě 
na Malé Morávce. V obci zrovna probíhala slavnost Den obce. 
V připraveném programu mě zaujalo vystoupení Rudy z Ostravy. 
Zajímavý byl celý víkend. Ráda bych se tam zajela ještě někdy 
podívat. V. B.

• S rodinou jsem byl v Rakousku, na Slovensku, na táboře a na 
Broumovsku. V Rakousku výšlapy, na Slovensku bazény, na táboře 
nástupy a na Broumovsku zelenina. Byly to pro mne fantastické 
prázdniny, byla to bomba. J. C.

• Část prázdnin jsem strávila s rodinou v Chorvatsku. Moře bylo 
úžasné. Museli jsme překonat dlouhou cestu. V moři u břehu plavaly 
malé rybky. Chtěla bych tam jet znovu, protože tam bylo pěkné 
počasí. K. V.

• O prázdninách jsem byla ve Velkých Losinách. Zaujalo mě tam velké 
termální koupaliště. Překonala jsem se v ježdění na kolečkových 
bruslích. Velké zážitky jsem si odnesla z Pradědovy galerie. Myslím, 
že to byla zábava i nádhera. N. J.

 Dětské zastupitelstvo
Ve 2. pololetí školního roku 2010/2011 začalo na škole pracovat  Dětské 
zastupitelstvo, ve kterém jsou sdruženi vždy dva zástupci z 5. - 9. třídy. 
Ti dostali na patronát mladší spolužáky z 1. - 4. třídy a těm předávají 
informace získané ze schůzek, které se konají 1x měsíčně. Snažíme 
se o blízkou spolupráci Dětského zastupitelstva s třídním učitelem 
a patronátními třídami, taktéž je práce zaměřena na seznamování 
dětí s aktuálními informacemi o dění ve škole. Jsou také projednávány 
připomínky a podněty žáků k činnosti školy.
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Zastupitelstvo organizuje velké množství akcí pro ostatní žáky. Můžeme 
zmínit turnaj v přeskoku přes švihadlo, skoku z místa snožmo, o krále 
střelců na koš, soutěžení ve skládání puzzle a další. Nezaháleli jsme 
a uspořádali také prodejní sbírku Bav se, hraj, pomáhej, vyhrávej!, 
jejíž finanční výtěžek 665 Kč byl zaslán na pomoc nemocným dětem 
v nemocnicích. Úspěšný byl také „Barevný den“, kdy se všechny 
kolektivy tříd oblékly do bílé barvy. Děti také připravily rozhlasovou 
relaci ke Dni učitelů a ke Dni matek.

V závěru školního roku jsme uspořádali 1. ročník soutěže Skřipov hledá 
talent. Konkurence byla vysoká a my už teď se těšíme, jak to letos 
dopadne.

V loňském roce byla naše činnost odstartována a my máme za sebou 
kus dobré práce. Věříme, že i letos budeme vedením školy podpořeni. 
O naší činnosti je možné se informovat na www stránkách školy.
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 Sportovní stránky
MINI žáci /starší přípravka/ 1 + 4

ČT 1. 9. 17.00 Komárov - Skřipov 5 : 4

SO 3. 9. 14.30 Skřipov - Strahovice 3 : 5

PO 12. 9. 17.00 Háj ve Sl. - Skřipov

SO 17. 9. 14.00 Skřipov - Suché Lazce

PO 26. 9. 17.00 Velké Hoštice - Skřipov

SO 1. 10. 13.30 Skřipov - P. Polom

SO 8. 10. 13.00 Skřipov - Štítina

SO
15. 
10.

13.00 Skřipov - Štěpánkovice

PO
24. 
10.

15.30 Oldřišov - Skřipov

Muži - okresní soutěž 3. třída skupina „B“

Nabízíme rozpis všech utkání podzimní části ročníku 2011/2012, který 
sponzoruje společnost NIKOL NÁPOJE, včetně výsledků již odehraných 
utkání.

SO 13. 8. 15.00 Skřipov - Březová 1 : 1

SO 20. 8. 17.00 Skřipov - Holasovice 3 : 3

SO 27. 8. 17.00 Brumovice - Skřipov 2 : 0

SO 3. 9. 16.30 Skřipov - Kyjovice 3 : 3

NE 11. 9. 16.00 Chvalíkovice - Skřipov 4 : 0

SO 17. 9. 16.00 Skřipov - Slavkov ”B” 2 : 1

SO 24. 9. 13.45 Otice ”B” - Skřipov 2 : 1

SO 1. 10. 15.30 Skřipov - Budišov n. B. ”B”

SO 8. 10. 15.00 Deport. Opava - Skřipov 

SO 15. 10. 15.00 Skřipov - Hlavnice

NE 23. 10. 14.30 Vítkov „B“ - Skřipov

SO 29. 10. 14.00 Skřipov - Vávrovice

SO 5. 11. 14.00 N. Sedlice - Skřipov

Jiří Vícha



19www.skripov.cz

 Stanování mladých hasičů
Jako loni, tak i letos jsme se vydali s mladými hasiči pod stany. Termín byl 
naplánován na první prázdninový víkend. To jsme však vůbec netušili, 
že nám celou dobu bude pršet. Díky myslivcům, kteří nám poskytli 
azyl „myslivecké chaty“, jsme mohli uskutečnit tak dlouho očekávané 
táboření, na které se mladí hasiči těšili.

Hned první den nám přišli ukázat hasiči z Hrabství a ze Skřipova, jak 
zabránit požáru v lese. Mladí hasiči si mohli vyzkoušet na vlastní pěst 
techniky hašení. Pak společně všichni zasedli k táboráku. Mladí hasiči si 
vytvořili masky z přírodních produktů. Na lesní víly a hejkaly byl krásný 
pohled.

Druhý den následoval výlet na kolech na Požahu, kde jsme navštívili 
místní mlýn a okolí. Po návratu nás čekala skvěle připravená večerní 
stezka odvahy, kterou pro nás připravila mládež jak z řad SDH Skřipova, 
Hrabství, tak i myslivci a ostatní kamarádi.

Tato úžasná stezka byla vyvrcholením našeho táboření a opravdu stála 
za to. Všem se moc líbilo, jak vše bylo krásně připraveno, kostýmy, 
dekorace, hudba , která se ozývala celou stezkou. Nakonec se přišla 
strašidla představit dětem a za odměnu byly mladým hasičům rozdány 
medaile za splněnou stezku odvahy.

Nastalo loučení s tábořením, a tudíž jsme šlápli do pedálů a všichni 
jsme se rozjeli do svých domovů. I když jsme nestihli díky špatnému 
počasí to, co jsme chtěli, nevadí. Doufáme, že příští rok se nám poštěstí 
a vše si řádně vynahradíme.

Doufám, že se mladým hasičům tento zážitek trochu vryje do paměti 
a budou na něj dlouho vzpomínat, i když nám počasí nebylo nakloněno.

Touto cestou bych chtěla poděkovat všem, kdo přidal pomocnou 
ruku k tomu, aby se vše podařilo tak, jak má. Ale hlavně myslivcům za 
poskytnutí chaty a hasičům společně s mládeží, že nám připravili tak 
krásný program.

Radim a Martina Petrášovi
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 Sběr starého papíru
Děkujeme všem obyvatelům Skřipova 
a Hrabství za sběr, který věnujete 
mladým hasičům.

Akce sběru stále pokračuje. Sběrní 
místo je opět u hasičárny každý pátek 
od 17.00 hod.

Tel. kontakt: 724 303 039

Za mladé hasiče Radim a Martina Petrášovi

 Piknikové odpoledne
Poslední srpnová sobota se na Hrabství nesla ve znamení piknikového 
odpoledne, které pro návštěvníky připravila místní skupina ČČK. 
Pozvánka slibovala bohatý program a ti, kdo se akce zúčastnili, určitě 
nelitovali. Netradičně, ale skvěle, bylo pojato vstupné. Každý měl 
donést ochutnat cokoliv ze svého umění a přispět tak na piknikový 
stůl, a protože se tohoto úkolu chtěli všichni zhostit se ctí, sešlo 
se na něm obrovské množství všelijakých dobrot, které pak mohli 
všichni celé odpoledne ochutnávat. Výběr byl opravdu přepestrý 
a ukázalo se, jak jsou u nás maminky šikovné. Odpoledne začalo pro 
děti cestou lesem, kdy je šipky dovedly k jednotlivým úkolům, které 
musely po cestě plnit a posléze až k pokladu. A poklad to opravdu 
byl, protože na každé dítě čekala odměna v podobě sladkostí a hlavně 
jízdy v Tatrovkách, jež doprovázejí závodní auta ve slavném závodě  
Paříž-Dakar. Tyto vozy byly bezesporu největším lákadlem celého 
odpoledne a po celou dobu byly v obležení. Jízda v takovém autě 
byla pro návštěvníky nevšedním zážitkem a to zvláště na trase podél 
lesa, kde řidiči přidali plyn a pasažérům tu rally trochu přiblížili. Ale 
ani ostatní zábava nezaostávala. Kdo měl odvahu, mohl se povozit na 
terénní motorce nebo čtyřkolce, mohl si prověřit své umění ve střelbě 
a komu to nestačilo, ten měl možnost nechat se zkrášlit tetováním, které 
na místě prováděla zručná tatérka. Během odpoledne byly připraveny 
hry pro pobavení dětí ale i dospělých. U nich se hodně nasmáli nejen 
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účastníci, ale i přihlížející diváci. Grilovaly se klobásy, pro dospělé za 
peníze a pro děti zdarma, a protože byl krásný sluneční den, i pivo teklo 
proudem. Někteří z návštěvníků si přinesli vlastní hry a ty pak společně 
s ostatními hráli. Sedělo se na lavičkách, ale i na dekách rozložených 
po trávníku, jako při správném pikniku v Anglii. Zkrátka bylo to báječné 
odpoledne naplněné spoustou zážitků a možností setkat se a popovídat 
si se svými spoluobčany. Poděkování náleží organizátorkám z ČČK za 
dobrý nápad, panu Jarkovi Halfarovi, bez něhož by k nám nezavítaly 
Tatrovky, dále Viktorovi Pastyříkovi za zapůjčení čtyřkolky a terénní 
motorky, Tomášovi Kubánkovi za dohled při střelbě, za hudební 
doprovod odpoledne Martinovi Fešarovi, obecnímu úřadu za zapůjčení 
laviček a v neposlední řadě všem návštěvníkům, kteří se akce zúčastnili 
v tak hojném počtu a ocenili tak snahu organizátorů

Eva Ulmanová

 Humanitární sbírka v září 2011
Zahrádkáři Skřipov pořádali ve dnech 2. a 3. září 2011 sbírku šatstva 
pro Diakonii Broumov. Společně s ČČK Hrabství se nám opět podařilo 
odevzdat velké množství šatstva, obuvi, bílého i černého nádobí, 
hraček a bot.

Touto sbírkou alespoň částečně napomáháme občanům v jejich 
krizových životních situacích.

 Pěstování česneku v našich podmínkách
1) česnek sadit na původní místo po pěti až šesti letech
2) půda má být připravena k sázení dva až tři týdny předem
3) česnek má být namořen den před výsadbou v sůlce, případně v 

jiném přípravku proti plísňovým chorobám
4) česnek je vhodné sadit v našich podmínkách co nejpozději, podle 

počasí, nejlépe až koncem listopadu 
5) první hnojení je vhodné po vysazení v listopadu, na jaře ho přihnojíme 

jednou až dva krát.
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Během růstu je třeba kontrolovat, zda se netvoří rez nebo houbové 
choroby. Česnek také potřebuje dostatečnou závlahu (převzato 
z rozhlasové relace).

Veronika Víchová, Zahrádkáři Skřipov

 Myslivost jako aktivní ochrana přírody
Lovectví, jako hlavní zdroj obživy, postupem času ztratilo na důležitosti 
a v počátcích feudální doby se lov stal výsadou panovníka. S dalším 
rozvojem feudalizmu roste moc šlechty, a tím dochází k omezování 
regálů.

Usnesení z roku 1573 obsahuje i nařízení o ochraně zvěře. Myslivost 
se stává povoláním, obydlí myslivců jsou stavěna přímo v honitbách. 
Lze konstatovat, že to byly počátky myslivosti u nás a každý myslivec 
měl v pracovní náplni i ochranu zvěře. Za vlády Marie Terezie začíná 
preference lesnictví na úkor myslivosti a postupem času se myslivost 
výrazně podřizuje potřebám lesního hospodářství. Přesto zůstala 
myslivost úzce spjata s ochranou zvěře. Právě lesníci a myslivci patřili 
k prvním ochráncům přírody.

Zákonem o myslivosti z roku 1962 byla myslivost definována jako 
odvětví zemědělské a lesní výroby a právo myslivosti bylo odloučeno 
od vlastnictví pozemků. Myslivost a ochrana přírody byla pak výrazně 
ovlivněna vznikem ČSMS. Činnost mysliveckých sdružení byla 
směřována na brigádní činnost v zemědělství a lesním hospodářství. 
V té době docházelo též k intenzifikaci chovu drobné zvěře, byly 
zakládány odchovny bažantů a kachen. Myslivecká sdružení dříve také 
výrazně ovlivňovala společenský život v obcích. Nyní uživatelé honiteb 
spíše řeší plnění plánů lovu a dostatečné počty zvěře pro myslivecké či 
spíše lovecké vyžití.

Ochrana přírody a krajiny je nyní zásadním prvkem tradičních 
i budoucích aktivit myslivců. Výrazně tím může ovlivnit vylepšení 
náhledu na myslivce ze strany široké veřejnosti. Velmi rádi se jako 
myslivci pasujeme na nejstarší ochránce přírody. Do stanov ČMMJ, 
dalších mysliveckých organizací a mysliveckých sdružení jsme zakotvili 
mezi základní činnost ochranu přírody a životního prostředí.
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Avšak kromě určitých vzácných výjimek směřuje myslivost zpět 
k lovectví. Není to jen úzký zájem držitelů loveckých lístků o lov zvěře 
a vše ostatní je mimo jejich zájem, ale napomáhá k tomu i zvýšení 
počtu obor. Mnozí lovci také nevidí rozdíl mezi zvěří ulovenou v oboře 
a zvěří ve volné přírodě.

Velmi si proto vážíme uživatelů honiteb a myslivců, kteří se v součastné 
době věnují uchování ohrožených druhů zvěře (koroptve a tetřívka), ale 
i zajíce a bažanta a úpravou krajiny zlepšují životní podmínky pro zvěř.

Na závěr bych chtěl požádat všechny čtenáře tohoto příspěvku, aby 
pomohli nejen svoji aktivní činností, ale i prostřednictvím zelených 
kamarádů napomoci intenzivnější ochraně přírody a krajiny, včetně 
péče o zvěř. Úroveň myslivosti, tak jako dalších odvětví, byla, je a bude 
odrazem či zrcadlem celé naší společnosti. Proto každý z nás může 
přispět svou troškou do mlýna. Tradice a mezinárodní ohlas na úroveň 
naší myslivost si jistě takový přístup zaslouží.

Jiří Jaroš, myslivecký hospodář

 Rybářské závody
V sobotu dne 30. 7. 2011 uspořádal Spolek rybářů Skřipova a Hrabství 
druhý ročník rybářských závodů na obecním rybníku ,,Ešik‘‘. Vzhledem 
k tomu, že loňské závody byly prvotní, dalo se očekávat, že ty letošní 
projdou ještě řadou změn. A také tomu tak bylo. Letošního ročníku 
se mohli zúčastnit nejen členové spolku, ale také rybáři z řad široké 
veřejnosti. Další reorganizací prošel vlastní průběh závodů. Sraz rybářů 
byl stanoven na 6:30 hod. Po zaplacení startovného si lovci vylosovali 
číslo místa, ze kterého začali chytat, a obdrželi tabulku pro zapisování 
svých úlovků. Lovit se mohlo na dvě udice a chytat se mohly všechny 
druhy ryb, kromě dravců. Hlavní soutěž byla v kategorii ,,Největší 
počet ulovených ryb“, všechny ulovené ryby se změřily a jejich délky 
se sečetly. Zvláštní cena byla za ,,Největší rybu“, tedy nejdelší ulovenou 
rybu. Závody zahájil předseda spolku pan Roman Sedlák, všechny 
účastníky přivítal a popřál jim mnoho úspěchu. Poté se rybáři odebrali 
ke svým stanovištím a v 7:00 nahodili udice s návnadou do vody. První 
větší úlovek zdolal Tadeáš Pajor a to kapra o délce 43 cm. V 10:00 
vyhlásil předseda patnáctiminutovou přestávku, během které si rybáři 
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opět losovali nová lovná místa. V 10:15 již lovci měli znovu naho-
zeno ve vodě. Během soutěže bylo pro rybáře a návštěvníky zajištěno 
občerstvení, např. grilované klobásy. Konec závodů byl naplánován na 
13:00. Bohužel nám počasí letos moc nepřálo. Foukal silný vítr a bylo 
pod mrakem, což se také projevilo na menší účasti z řad veřejnosti. 
Na vítěze čekaly odměny v podobě pohárů a peněžních poukazů do 
rybářských potřeb, které do soutěže věnoval OÚ Skřipov. 

Pohár za první místo v hlavní kategorii vyhrál Jiří Šalata za ulovené 
ryby v celkové délce 122,5 cm. Druhé místo získal Pavel Dorna a třetí 
skončil Martin Březina. Zvláštní cenu za největší ulovenou rybu získal 
opět Martin Březina a to za zdolaného kapra o délce 51 cm. Pro letošní 
rok jsme si pro návštěvníky připravili rybářské odpoledne. Zájemci 
si mohli bez poplatku zachytat a v případě úspěšného lovu si mohli 
rybu odkoupit. Odpoledne bylo taktéž pro návštěvníky připraveno 
občerstvení, k dispozici bylo čepované pivo, grilované klobásy, ale 
hlavně grilované ryby, které se k radosti pořadatelů vyprodaly. Věřím, 
že všichni zúčastnění a přihlížející byli s průběhem rybářských závodů 
spokojeni. Poděkování patří panu starostovi, všem organizátorům 
a v neposlední řadě návštěvníkům soutěže za jejich účast a podporu. 
Zvláštní poděkování patří Honzovi Meleckému za jeho obětavou práci 
a Viktorovi Pastyříkovi za zapůjčení elektrocentrály. 

Tomáš Ulman, jednatel Spolku Rybářů Skřipova a Hrabství
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Obecní úřad Skřipov zve všechny občany a příznivce kultury 
na divadelní představení

těškovického souboru „Berani“

„Klíče na neděli“
v sobotu 22. 10. 2011 v 19.00 hod. do KD v Hrabství

Autor: Antonín Procházka

Tato komedie, kterou napsal „plzeňský Moliere“ Antonín 
Procházka, nás zavede zpět do Československé socialistické 
republiky sedmdesátých let, kde budeme moci sledovat osudy 
dvou manželských párů, které se nedokážou vyrovnat se svým 
víceméně značně neúspěšným osudem. 

Těšíme se na Vaši účast.

Pozvánka


